
Protokoł nr 20 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej  

i Komisji Statutowej z dnia 21 marca 2012 r. #!
W posiedzeniu Komisji uczestniczyli radni członkowie Komisji: Samorządowo-Społecznej 
i Organizacyjnej oraz Komisji doraźnej Statutowej obecni wg załączonej listy obecności, 
Wójt Gminy Pabianice H. Gajda, Sekretarz Gminy J. Słubik, sołtysi Gminy Pabianice 
obecni zgodnie z załączoną lista obecności. %!
Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Samorządowo-Społecznej i 
Organizacyjnej pełniący jednocześnie funkcję Przewodniczącego Komisji doraźnej 
Statutowej M. Muszczak.%!
Tematyka posiedzenia Komisji:%!
1. Rola, organizacja i funkcjonowanie Rad Sołeckich oraz zasady ich współpracy  

- praca nad statutem sołeckim.%
2. Stan rozwoju kultury wraz z bibliotekarstwem.%
3. Analiza materiałów na sesję Rady Gminy. %!
Przewodniczący Komisji otworzył posiedzenie, powitał przybyłych i przystąpił do 
realizacji pkt. 1 posiedzenia Komisji. Zwrócił się do zaproszonych na posiedzenie Komisji 
sołtysów o przedłożenie swoich uwag, spostrzeżeń oraz propozycji ewentualnych zmian 
do projektu statutu sołectwa. %!!
Ad. pkt. 1#!
Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik zwróciła się z pytaniem jak rozumieć zapis w rozdz. II ust. 1 
pkt. 2 "kształtowanie zasad współżycia społecznego".%!
Przewodniczący Komisji M. Muszczak powiedział, że jego zdaniem są to normy według 
jakich mieszkańcy będą ze sobą współdziałać. %!
Sołtys wsi Pawlikowice W. Jarmakowski wyraził, że chrześcijańskie normy na pewno 
spełnią  zasady współżycia społecznego. %!
Sołtys K. Helbik zadała szereg pytania do przedłożonego projektu statutu, na które 
uzyskała odpowiedzi, które udzieliła Sekretarz Gminy J. Słubik. Pytania dotyczyły 
następujących zagadnień: %
• udzielenia informacji co to są jednostki organizacyjne%
• możliwości przekazywania uwag odnośnie prawidłowości współpracy %
• roli rady sołeckiej.%
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Sołtys K. Helbik wnioskowała, aby w rozdz. III „Organy Sołectwa i zakres ich działania” 
w ust 1 dopisać, że rada sołecka jest organem wspomagającym.%!
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym organami 
sołectwa jest sołtys i zebranie wiejskie, rada sołecka nie jest organem sołectwa. %!
Sekretarz udzieliła wyjaśnień na zadane pytanie sołtys wsi Rydzyny K. Helbik do pkt. 3 i 4 
w § 9 rozdz. III  dot. terminu przeprowadzania wyborów na sołtysa.%!
Sekretarz udzieliła też odpowiedzi na pytania sołtys K. Helbik dot. kompetencji sołtysa, 
zasad zwoływania zebrania wiejskiego, szeroko omówiła zagadnienie dot. wpisu do 
rejestru mieszkańców, rejestru wyborców. %!
Sołtys K. Helbik zwróciła uwagę na § 33 w rozdz. IV dot. wyboru sołtysa i rady sołeckiej, 
w którym przedstawia się propozycję że jeżeli w sołectwie w wyborach na sołtysa został 
zarejestrowany tylko jeden kandydat głosowania nie przeprowadza się a za wybranego 
uważa się zarejestrowanego kandydata, to samo analogicznie odnosi się do głosowania na 
członków do rady sołeckiej. Sołtys K. Helbik wnioskowała, aby głosowanie zostało jednak 
przeprowadzone w tych przypadkach nawet jeżeli zostanie zgłoszony jeden kandydat na 
sołtysa, czy do rady. %!
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że Komisja Statutowa opracowując projekt statutu długo 
debatowała nad tym punktem i doszła do wniosku, aby zastosować zasady z ordynacji 
wyborczej do wyborów na radnego. Jeżeli w danym okręgu wyborczym zgłoszony jest 
jeden kandydat na radnego wyborów nie przeprowadza się.%!
W rezultacie przeprowadzonej dyskusji nad zgłoszonym wnioskiem Komisje 
połączone Samorządowo-Społeczna i Organizacyjna i Statutowa podjęły wniosek, aby 
w § 33 w rozdz. IV zapisać że przeprowadza się głosowanie w wyborach na sołtysa i do 
rady sołeckiej nawet w przypadku kiedy zgłosi się 1 kandydat i dla ważnego wyboru 
musi być uzyskana bezwzględna większość obecnych na zebraniu mieszkańców (50% + 
1)#!
Sekretarz Gminy wniosła o poprawkę do projektu statutu w § 35 poprzez  dodanie ust. 2, 
w którym zapisane zostałoby, iż przedmiotem wniesienia protestu musi być złamanie 
prawa tajności, bezpośredności, a także uniemożliwienie prawa głosowania mieszkańcom. 
Komisje zaaprobowały wniesienie powyższej poprawki do w/w paragrafu.%!
Sołtys wsi Rydzyny wniosła, aby do Statutu Gminy wprowadzić zapis dotyczący 
unormowania spraw przekazania dokumentów od sołtysa ustępującej kadencji nowo 
wybranemu sołtysowi.%!
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Radna J. Szafran, która pełniła funkcję sołtysa w poprzedniej kadencji w sołectwie 
Hermanów wyraziła sprzeciw do powyższego, stwierdziła, że każdy sołtys obejmujący 
funkcję sołtysa nie powinien domagać się dokumentacji (protokołów z posiedzeń rad 
sołeckich) z poprzedniej kadencji, powinien sam sobie organizować pracę. %!
Sekretarz Gminy wyjaśniła, że dokumentami są protokoły z zebrań wiejskich, protokoły 
wyborów sołtysa i rady sołeckiej i protokoły skrutacyjne z przeprowadzonych wyborów 
jak również pieczęcie. Te dokumenty podlegają archiwizacji sporządzanej przez Urząd 
Gminy i w każdej chwili jest do nich dostęp jeżeli jest taka potrzeba, natomiast pieczęcie 
są przekazywane bezpośrednio przez sołtysa ustępującej funkcji nowo wybranemu 
sołtysowi, bądź za pośrednictwem Urzędu Gminy. %!
Sekretarz Gminy J. Słubik objaśniła szeroko zagadnienie pn. rola rady sołeckiej. 
Poinformowała, że jest ona ciałem doradczym, pomocniczym sołtysa. Nadrzędną funkcję 
spełnia zebranie wiejskie. Nie ma nigdzie określonych zasad współpracy rady sołeckiej z 
sołtysem. Ustawodawca przyjął, że rada sołecka nie jest organem i nie może podjąć 
uchwały.%!
Sołtys wsi Rydzyny K. Helbik ponownie zabierając głos nawiązała do sprawy sołectwa 
Rydzyny i kontroli przeprowadzonej przez Komisję Rewizyjną Rady Gminy jak również 
RIO, która miała miejsce po wyborach obecnej kadencji. %!
Radca prawny w Urzędzie Gminy jednoznacznie w swojej opinii stwierdził, że sołtys 
poprzedniej kadencji nie miał prawa po przeprowadzonych wyborach dysponować 
środkami finansowymi będącymi na koncie rady sołeckiej wsi Rydzyny. %!
Poinformowała, że w związku z takimi nieprawidłowościami przekazała sprawę tę do 
Regionalnej Izby Obrachunkowej i prokuratury. W chwili obecnej w sołectwie nie układa 
się współpraca dobrze.%!
Radny K. Gąsiorek mieszkaniec Rydzyn powiedział, że prokuratura przeprowadza w 
związku z powyższym dochodzenie i odbywają się przesłuchania mieszkańców w 
sołectwie Rydzyny.%!
Sekretarz Gminy zabierając głos odnośnie kształtowania współpracy rady sołeckiej z 
sołtysem i organizacjami wiejskimi powiedziała, że za bardzo dobry przykład takiej 
współpracy można podać sołectwo Piątkowisko. Jest to modelowe współdziałanie 
organizacji na wsi. %!
Sołtys wsi Terenin A. Baran zapytał co zrobić ze starym niesprawnym sprzętem z lat 70-80 
tym, który znajduje się w Tereninie, a który rada sołecka otrzymała z funduszu rozwoju 
rolnictwa. %!
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Wójt odpowiadając na powyższe poinformował, że sprzęt ten nie był zewidencjonowany 
w Urzędzie Gminy i powiedział ażeby sołtys sporządził protokół kasacyjny i sprzęt 
przekazał na złom. %!
W sprawie dotyczącej byłego sołtysa wsi Rydzyny p. M. Nowaka poinformował, że 
Komisja Rewizyjna Rady Gminy, która przeprowadziła kontrolę w zakresie działalności 
finansowej poprzedniej kadencji w sołectwie Rydzyny nie wykazała żadnych 
nieprawidłowości w działalności w całej kadencji sołtysa i rady sołeckiej. Jedynie po 
przeprowadzonych już wyborach sołtys pobrał środki finansowe z konta sołeckiego 
przekazując je na potrzeby wsi, a po dokonanych wyborach nie powinien już tego 
uczynić. %!
Przeanalizowany projekt Statutu Sołectwa znajduje się w załączeniu do niniejszego 
protokołu.%!
Wspólne posiedzenie połączonych Komisji zakończono na tym etapie. W dalszej części 
posiedzenia Komisja Samorządowo Społeczna obradowała bez udziału sołtysów i 
członków Komisji Statutowej doraźnej, którzy nie są członkami Komisji Samorządowo 
Społecznej i Organizacyjnej. #!
Ad pkt. 2 #!
Kierownik Oświaty, Kultury i Sportu przedstawił informację na temat stanu rozwoju 
kultury wraz z bibliotekarstwem w gminie Pabianice. %!
Informacja na temat działań w kulturze w 2011/2012 roku oraz funduszy zewnętrznych w 
roku 2011/2012 stanowi pisemny załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. %!
Informacja pisemna na temat działalności Gminnej Biblioteki Publicznej w Bychlewie 
stanowi zał. nr 2 do niniejszego protokołu. %!
Radna Z. Kasperska wyraziła zadowolenie z tego, że bardzo dobrym pomysłem było 
zorganizowanie występu Zespołu Pieśni i Tańca „Bychlewianka” w Domu Kultury w 
Pabianicach z uwagi na bardzo dobry dojazd mieszkańców gminy do centrum Pabianic, 
którzy byli zainteresowani występem, a także dla mieszkańców Pabianic. %!
Komisje zapoznały się z projektami uchwał na najbliższą sesję Rady Gminy, które 
przedłożył Komisji Wójt Gminy H. Gajda.%!
Komisja zapoznała się z następującymi projektami uchwał, które znajdują się w załączeniu 
do niniejszego protokołu. %!
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Projekt uchwały o numerze roboczym XVIII/A/2012 w sprawie przyjęcia Programu 
opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 
gminy Pabianice – zał. nr 3 do protokołu. %!
Projekt uchwały o numerze roboczym XVIII/B/2012 w sprawie wyrażenia zgody na 
zbycie w drodze bezprzetargowej działki gminnej wraz z uzasadnieniem stanowi zał. nr 4 
do protokołu %!
Projek uchwały o numerze roboczym XVIII/C/2012, stanowi on zał. nr 5 do protokołu. %!
Projekt uchwały o numerze roboczym XVIII/D/2012 w sprawie zmian w budżecie gminy 
Pabianice na 2012 r. - stanowi zał. 6 do protokołu. %!
Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 
budżecie gminy Pabianice na 2013 rok o numerze roboczym XVIII/E/2012 stanowiącym 
zał. nr 7 do protokołu.%!
Projekt uchwały w sprawie wystawienia weksla in blanco jako zabezpieczenia 
prawidłowej realizacji umowy o przyznanie pomocy finansowej na realizację operacji pod 
nazwą „Modernizacja Domu Ludowego wraz z zagospodarowaniem terenu ośrodka 
kulturalno – sportowego w Bychlewie” - numer roboczy XVIII/F/2012. stanowi zał. nr 8 
do protokołu. %!
Wójt poinformował, że będzie wnioskował o wprowadzenie do porządku dwóch 
dodatkowych projektów uchwał. Nad jednym z nich wnikliwie pracowała Komisja 
Ochrony Środowiska i jest za tym, aby był on już przedłożony na najbliższej sesji Rady. 
Jest to projekt uchwały w sprawie zasad udzielania spółkom wodnym dotacji celowych z 
budżetu gminy Pabianice i sposobu ich rozliczania. %!
Drugim projektem, który będzie przedkładany do wniesienia do porządku obrad będzie 
projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji projektu pt. „Jacek i Agatka naszą 
przyszłością. Indywidualizacja procesu nauczania poprzez udział w dodatkowych 
zajęciach terapeutycznych i rozwijających zainteresowania dzieci w klasach I-III w Gminie 
Pabianice”, współfinansującego przez Unię Europejską w ramach Europejskiego 
Funduszu Społecznego za pośrednictwem Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki.%
Na tym posiedzenie Komisji zakończono.%!!

Posiedzeniu Komisji przewodniczył  
Przewodniczący Komisji  

Samorządowo-Społecznej i Organizacyjnej  
Marek Muszczak%

Protokolant: Urszula Czerwonka 
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